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La formació Jazzspirit serà l’encarre-
gada d’obrir el cicle aquesta nit amb 
un concert als jardins del Palau Tolrà. 
Les propostes continuaran dissabte 
28 amb el muntatge Esfèric a càrrec 
de l’Esbart Teatral, els concerts de 
Van de Vinatxo i La Tropa i la marató 
country d’Amics del Ball de Saló.

josep graells

CULTURA P19

CULTURA P20

Les corals Desconcert i 
Musicòrum enregistren un 
disc amb una suite basada 
en Mary Poppins

Comencen les 
Nits d’Estiu

Canvis 
al camí 
escolar del 
CEIP Emili 
Carles Tolrà

En paral·lel, la Generalitat ha aprovat l’adjudicació de les obres de la 
sisena escola, El Sol i la Lluna, per un import de 5,9 milions d’euros

ACTUALITAT P4

El govern local estudia 
la proposta del CAC 
per a la setena escola

Entre les diferents transfor-
macions, que seran efectives al 
setembre, hi haurà un nou accés 
a l’edifici dels petits de l’escola i 
la limitació del trànsit al carrer 
Doctor Portabella en horari 
escolar. Les actuacions també 
comportaran canvis de circula-
ció als carrers Francesc Layret i 
14 d’abril, a més de l’obertura de 
la plaça Mestre Anyé que estava 
tancada fins ara al trànsit.ACTUALITAT P3
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El ple de juny de l’Ajuntament tindrà 
lloc el proper dilluns 30. La sessió no 
serà el darrer dimarts de mes com 
és habitual per coincidir amb la festa 
de Sant Joan. La ràdio us oferirà 
també en aquesta ocasió la seva 
retransmissió íntegra a partir de les 
21h. La sessió posarà sobre la taula 
les noves tarifes de l’aigua, plante-
jarà diverses modificacions pressu-
postàries, la pròrroga de la conces-
sió de l’escola bressol El Coral, a més 
de diverses mocions. El ple es podrà 
seguir en directe a través del 90.1 
de la FM i l’endemà també es podrà 
descarregar des d’internet a través 
del servei de Ràdio a la Carta en 
format podcast.

Retransmissió del 
ple de l’Ajuntament

Encara estàs a temps de par-
ticipar al concurs fotogrà-
fic de viatges “Anar i Tornar”.
Per primera vegada al muni-
cipi es convoca aquest concurs 
de fotografia en referència al 
món del viatge. Tots els interes-
sats veïns o no de Castellar del 
Vallès podran aportar fotogra-
fies de paisatges, monuments, 
natura, gent... en general de tot 
allò que mereix la pena captar 
amb la càmera.
El veredicte del concurs tindrà 
lloc durant la Festa Major de 
Castellar del Vallès. Pots reco-
llir les bases a El Punt, a la plaça 
Major, s/n.

Continua el 
concurs de viatges

A l’estiu hi ha temps per a tot. 
Temps per relaxar-se, temps per 
llegir, per no fer res, per fer-ho 
tot, per estressar-se divertida-
ment, per participar de tantes 
activitats i actes lúdics com ens 
plagui, etc. I en aquest sentit 
CHILIAS és la “bomba”. La web 
infantil de la Xarxa de Bibliote-
ques de la Diputació de Barce-
lona proposa una infinitat d’acti-
vitats de cara aquest estiu 2008. 
Per engrescar-vos a participar 
d’alguna de les propostes orga-
nitzades us anunciem un concurs 
fotogràfic de manualitats. La 
temàtica de les fotografies serà 
“Soc artista!” i es tractarà que 

Activitats d’estiu 
a les biblioteques

presenteu animals, personatges o 
objectes construïts per vosaltres a 
partir de deixalles (ampolles, plàs-
tics, cartrons...) o elements de la 
natura (troncs, pedres, fulles...). 
Per participar heu d’enviar una 
fotografia a l’adreça chilias@diba.
cat especificant nom i cognoms, 
edat, telèfon de contacte, el títol i 
descripció de la fotografia i la foto-
grafia. 
Abans d’enviar la fotografia llegeix 
atentament les bases del concurs. 
Recorda que com a màxim podeu 
participar amb 3 fotografies i que 
a les fotografies no han de sortir 
persones. Podeu enviar les vostres 
fotografies fins el 5 d’octubre de 
2008. CHILIAS proposa mil i una 
activitats. Podeu visitar l’adreça 
www.diba.cat/chilias/especials/
estiu/2008/postals.asp. 

EL LLIBRE DE LA 
SETMANA

‘El mecanoscrit del 
segon origen’ de 

Manuel de Pedrolo

De què va...
Dos joves es troben descon-
certats després d’una explosió 
provocada per uns estranys 
aparells voladors que ha sumit  
tota la població en la més abso-
luta destrucció.
Perquè el recomanem...
Reexida i publicadíssima 
novel·la de Manuel de 
Pedrolo. Un llibre d’aquells 
que sempre ve de gust de 
llegir. 
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El consistori refà el camí 
escolar del CEIP Emili Carles

 Ànnia Garcia

L’actuació obligarà 
a modificar la 
circulació als carrers 
que envolten l’escola

Es farà una nova 
entrada per als 
alumnes més petits 
al carrer Portabella

  El carrer Portabella quedarà tancat al trànsit en horari escolar. D’altra banda, la plaça Mestre Anyé es tornarà a obrir al trànsit rodat durant tot el dia. || j. g.

  Així quedarà la mobilitat a la zona de l’escola. El proper mes de setembre, els 
alumnes que estudiïn al CEIP 
Emili Carles Tolrà notaran alguns 
canvis en el seu itinerari. Tant 
si hi van a peu com en vehicle, 
notaran els canvis que el govern 
local ha fet en el camí escolar del 
centre. Uns canvis que responen a 
la necessitat de mantenir la segu-
retat a la zona sense dificultar la 
mobilitat del veïnat.

La primera actuació serà el 
canvi d’ubicació de l’entrada dels 

veïnes de la zona disposaran de 
comandaments per poder baixar 
les pilones quan sigui necessari 
accedir al carrer. També des del 
mateix centre escolar podran 
controlar l’accés al carrer. Resol-
dre aquest problema de seguretat 
“era una demanda antiga dels 
usuaris del centre”, apunta la 
regidora d’Educació.

canvis en la circulació || Aquest 
canvi permetrà tornar a obrir 
la plaça Mestre Anyé. Aquesta 
rotonda formava part del camí 
escolar amb preferència per a via-
nants, i per tant estava tancada 
en horari escolar. 

Per tal de facilitar la mobili-
tat al trànsit rodat, es faran altres 
canvis als carrers que envolten 
el centre. D’una banda, el carrer 
Francesc Layret canviarà el sentit 
de la circulació, i permetrà als 
vehicles circular en direcció a la 
plaça Mestre Anyé. També canvia 
el sentit del carrer 14 d’abril, que 
unirà la plaça Mestre Anyé amb 
al carrer Molí, una via que es 
manté com fins ara. Es colocarà 
un senyal d’stop entre els carrers 

alumnes més petits: “Fins ara 
entraven pel carrer Francesc 
Layret, el proper curs ho faran 
pel carrer Portabella”, explica 
la regidora d’Educació, Antònia 
Pérez. Aquest nou accés es cons-
truirà durant l’estiu, i des del con-
sistori esperen que estigui llest al 
setembre.

“El centre té un altre pro-

blema, i és que al tenir dos edi-
ficis, els alumnes han de creuar 
sovint el carrer Portabella per 
fer diferents activitats”, explica 
Pérez. És per això que aquesta 
via romandrà tancada al trànsit 
rodat entre les 8:15 i les 17 hores. 
Per limitar l’accés s’ha optat per 
instal·lar pilones hidràuliques. 
D’aquesta manera, els veïns i 

14 d’abril i Molí.
Pel que fa a les places d’apar-

cament, el consistori preveu que 
es guanyin entre sis i set places al 
voltant de la plaça Mestre Anyé. 
Pel que fa a les places del carrer 
Portabella, es mantindran, tot 
i que només s’hi podrà accedir 
abans de les 8:15 del matí i després 
de les 17 hores.

estrena amb el nou curs || Tots 
aquests canvis es començaran a 
aplicar el proper curs 2008-2009. 
Segons la regidora d’Educació, el 
primer pas serà crear el nou accés 
a l’escola. “Després es posaran 
en marxa els canvis en la cir-
culació”, uns canvis que passen 
per la modificació de la senyalit-
zació de la zona i que s’aplicaran 
al principi amb la col·laboració de 
la Policia Local. 

Antònia Pérez ha agraït 
també “la participació  del 
centre escolar i el veïnat” a 
l’hora de consensuar els canvis 
que s’aplicaran. “Hem mantingut 
reunions amb els veïns i l’escola, 
i hem resolt alguns malentesos 
que hi havia”, apunta Pérez. 
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El govern municipal ha “obert totes les 
portes” per la construcció de la setena escola 
pública. En una carta signada pel regidor 
de Projectes Estratègics, Pepe González, el 
govern es compromet a valorar les aportaci-
ons del Club Atlètic Castellar (CAC) sobre la 
ubicació de l’escola i la petició que no es cons-
trueixi en una part de les pistes de cros. En 
concret, l’entitat va proposar el terreny de 
l’Skate Parc, que “no presenta gaire dificul-
tats tècniques” segons González, però que 
es va descartar perquè “és on la Generali-
tat preveu construir la futura estació de 
tren”. És per això que el govern ha posat con-
dicions per situar l’escola en aquest punt: que 
els serveis tècnics municipals ho vegin viable, 
que ho aprovin els departaments d’Educació 
i el de Política Territorial i Obres Públiques 
de la Generalitat, i que a Castellar hi hagi 
consens entre els grups polítics i en el si de la 
comunitat educativa.

Des del CAC, han rebut la carta de forma 
positiva: “És el que volíem, que s’obrissin 
noves possibilitats per poder mantenir 
l’activitat a les pistes de cros”, apunta Àngel 

El govern obre “totes les 
portes” per situar la 7a escola

  A l’esquerra, l’única pancarta que ha deixat el CAC. A la dreta, els terrenys de l’Skate Parc que proposa el club per a la construccióde la setena escola. || josep graells

  Ànnia García
Vilalta, president de l’entitat. Tot i així, des 
del Club tenen clar que “la decisió no depén 
al 100% de l’Ajuntament”. En tot cas, el CAC 
ja ha retirat la majoria de les pancartes que 
havia col·locat a les seves instal·lacions pro-
testant pel projecte.

Ara no hi ha cap calendari previst, i 
mentre s’estudia la viabilitat tècnica del 
terreny de l’Skate, continuaran endavant els 
tràmits que han de permetre, si així s’acaba 
decidint, ubicar la setena escola al terreny de 
les pistes de cros.

al·legacions || Abans de rebre aquesta 
carta, el CAC havia presentat al·legacions a 
les modificacions que havien de requalificar 
els terrenys de les pistes de cros. L’entitat al-
legava “motius esportius” per explicar el 
seu rebuig a aquesta opció.

Tots els grups municipals de l’oposició, 
a més, havien presentat també al·legacions. 
El motiu compartit per les tres formacions 
és que la proposta del govern obliga a creuar 
la ronda Llevant per accedir-hi des del nucli 
urbà.

Convergència i Esquerra Republicana 
de Catalunya van al·legar el fet que en una 
única moció s’aprovessin dos requalificacions 

diferents, “la que afecta les pistes de cros 
i una altra a l’àmbit del pla parcial de Els 
Fruiters”, en paraules de Montse Gatell, por-
taveu del grup municipal de Convergència. 
Segons els dos grups municipals, això podria 
significar que “l’acord és nul de ple dret”. 
Els dos grups al·leguen també que en l’expo-
sició de motius, on es justifica el canvi de pla-
nejament a les pistes de cros, “hi ha contra-
diccions, com ara on diu que l’equipament 
es vol situar on és més necessari, però en 
canvi no està a prop de la població que l’ha 
de fer servir”, apuntava Jordi Permanyer, 
portaveu del grup municipal d’ERC. Conver-
gència afegeix a més el fet que “el govern 
només ha publicat al Butlletí Oficial de la 
Província l’acord que afecta les pistes de 
cros, i no el que afecta a Els Fruiters”.

En el cas del grup municipal de 
L’Altraveu, les al·legacions presenta-
ven diverses alternatives per a la ubica-
ció de la setena escola. L’aposta principal 
del document d’al·legacions és la plaça de 
la Fàbrica Nova, una ubicació que “està 
en una zona d’habitatges plurifamili-
ars, facilitaria la mobilitat interna, és 
plana, està al costat d’una plaça i és 
propera a l’IES Castellar”. Tot i així, la 

formació s’ha mostrat disposada a nego-
ciar qualsevol alternativa. Xavier Arde-
rius, membre de la formació, creu que 
“ara el més important és que es reobri 
el debat i cerquem entre tots la millor 
opció”. L’Altraveu també ha estudiat 
altres ubicacions, com la plaça Catalu-
nya, l’Skate Parc o el terreny de l’antiga 
fàbrica Playtex.

Respecte les al·legacions, el regidor de 
Projectes Estratègics ha avançat que “es 
respondran el termini establert”. Sobre 
les possibles irregularitats en els tràmits de 
ple, González explica que l’aprovació es va 
fer “avalada pel secretari municipal”. 

sisena escola || Dimecres la Generalitat va 
aprovar l’adjudicació de les obres de l’es-
cola El Sol i la Lluna, un centre que actual-
mente funciona en mòduls al pati del CEIP 
Sant Esteve. Les obres tindran un cost de 
5,9 milions d’euros, i l’escola, de dues línies, 
tindrà capacitat per un total de 450 alumnes. 
La setmana passada, en una reunió entre el 
Departament d’Educació i la Regidoria de 
la vila, la Generalitat va confirmar el calen-
dari d’obres previst: el centre començarà a 
funcionar el curs 2009-2010. 
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La Diputació cons-
trueix una torre de 
guaita a la zona del 
turó de Castelló

 Mireia Sans

  La nova torre de guaita situada al turó del Castelló. || cedIda

El passat dia 15 va començar la 
campanya d’informació i vigilàn-
cia forestal d’estiu d’aquest any 
2008, que s’allargarà fins al dia 
15 de setembre. Unes actuacions 
que tenen la finalitat de reduir 
al màxim els focs que es puguin 
produir al llarg del país. A Cas-
tellar, aquesta campanya s’ha 
traduït en l’augment del personal 
dedicat als incendis i també en la 
col·locació d’una torre de vigilàn-
cia.

Amb les dades a la mà, la 
campanya de l’any passat va ser 
una de les més positives, ja que 
es van cremar 1.469 hectàrees, 
gairebé la meitat de les de l’any 
2006 (quan es van cremar 2.623 
ha). El regidor de Seguretat Ciu-
tadana, Jordi Carcolé, ha expli-
cat que “els efectius es dediquen 
a fer prevenció i vigilància i, a 
més, es prohibeix totalment fer 
foc al bosc”. 

La campanya d’informació i 
vigilància 2008 contra els incen-
dis forestals implica l’augment de 
personal al Parc de Bombers de 
Castellar. Enguany, s’han afegit 
sis agents forestals i també sis 
bombers, contractats per la Gene-
ralitat. Des del passat dia 15 i fins 
al dia 15 de setembre, hi haurà sis 
persones diàriament al Parc. Es 
tracta de tres guardes forestals 
i tres bombers voluntaris. “Nor-
malment, durant l’any, estem 
sempre pendents del walkie-
talkie, però no estem al Parc”, 
ha dit Pepe Casajuana, cap dels 
Bombers Voluntaris de Castellar. 

Els principals riscos d’aquest 
estiu són les possibles onades de 
calor que puguin venir a partir 
d’ara. Casajuana considera que 
“aquesta temporada és millor 
que les d’altres anys, perquè el 
bosc està mullat”. Així, Casa-
juana espera que hi hagi un parell 
o tres setmanes de tranquil·litat. 
Tot i això, “el problema d’aquesta 
campanya serà el sotabosc que 
ha crescut molt”, ha assenyalat 
Casajuana. I és que tota aquesta 
vegetació és terreny abonat per 
als possibles incendis. 

A la vila hi ha diverses cir-
cumstàncies que compliquen els 

Castellar augmenta les 
dotacions contra el foc

Els bombers van fer 20 sortides la nit 
de Sant Joan, però només 3 a la vila

La nit de Sant Joan és 
una de les que porta més 
feina als bombers d’arreu 
dels Països Catalans. Els 
petards i les fogueres 
omplen els carrers i les 
places dels diferents muni-
cipis del país. Enguany, 
els bombers catalans van 
haver de fer 923 sortides, 
146 de les quals van 
tenir lloc a la comarca 
del Vallès Occidental, de 
les quals 93 van ser per 
apagar incendis derivats 
de contenidors o fogueres. 
Enguany, els bombers 
voluntaris de la vila van 
fer 20 sortides, de les 

quals només 3 van ser dins 
del terme municipal. Hi 
van haver dos incendis a 
contenidors, un a l’Airesol 
i un altre al carrer Suïssa, 
i també una sortida per 
un accident de trànsit. 
Pepe Casajuana considera 
que és un dels anys més 
tranquils a la vila. Una 
situació que, segons 
Casajuana, es deu al fet 
que enguany Sant Joan 
ha caigut dins d’un pont 
i molta gent ha marxat 
fora de Castellar. A més, 
les pluges dels darrers 
dies han ajudat, ja que tot 
està encara força humit.  

incendis, com són les urbanitzaci-
ons i cases aïllades que es troben 
dins de la massa forestal.

una torre de guaita || La campa-
nya ha portat a la col·locació d’una 
torre de vigilància al turó del Cas-
telló, el que permetrà millorar les 
condicions de treball del personal 
de vigilància que fins ara treba-
llava sense edifici. Es tracta de la 
primera torre de guaita d’aques-
tes característiques que funciona 
a la zona del parc de Sant Llorenç 
del Munt i l’Obac. 

La torre ja fa un any que està 
instal·lada, però encara no s’havia 
utilitzat. La seva situació permet 
vigilar amb facilitat les zones 
forestals de Castellar del Vallès i 
Sant Llorenç Savall.  

Més enllà d’aquesta torre 
de guaita, també hi ha un equip 
de vigilància al Puig de la Creu, 
en aquest cas, contractat per la 
Generalitat. A més, també hi ha 
un equip de vigilants que controla 
la zona del riu, així com informa-
dors de l’Agrupació de Defensa 
Forestal. 
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L’Associació d’Empresaris de 
Castellar del Vallès (ASEMCA) 
va celebrar dimarts de la 
setmana passada l’assemblea 
general ordinària. Després del 
primer any de funcionament, 
l’entitat va incorporar a la junta 
tres nous membres: Antonio 
Moreno, Ferran Catalan i Cati 
Marín, la primera dona que 
participa de la junta de l’entitat.  
“Ens interessa incorporar 
nous membres, anar creixent 
de cara a les eleccions per 
renovar la junta que es faran 
l’any vinent”, segons va expli-
car Eloi Tarrés, president de 
l’ASEMCA, al magazine Dotze 
de Ràdio Castellar

A banda de les noves 
incorporacions, l’assemblea va 
servir també per repassar les 
activitats dutes a terme durant 
aquest primer any. Entre les 
accions més destacades hi ha, 
per exemple, tota una sèrie 

d’activitats formatives, qüestions 
relatives a la neteja dels polígons 
o relacions amb diferents institu-
cions del municipi i la comarca.

Un altre dels punts destacats 
són les reunions que l’ASEMCA 
mantè periòdicament amb la 
Policia Local i els Mossos d’Es-
quadra amb l’objectiu de millo-
rar la seguretat a les zones indus-
trials. “Hem sofert una sèrie de 
robatoris i ens reunim per tal 
de fer actuacions de seguretat”, 
segons el president de l’entitat.

“A l’assemblea també vam 
estar parlant força del projecte 
d’arribada del tren al muni-
cipi”, apuntava Tarrés. Un pro-
jecte que “afavorirà la mobilitat 
de les persones” i tindrà con-
seqüències també en el trànsit 
rodat que actualment absorbeix 
la carretera B-124. I és que cercar 
solucions per a la mobilitat del 
municipi, que millorin les comuni-
cacions de les empreses, és una de 
les línies d’actuació destacades de 
l’Associació d’Empresaris de Cas-
tellar del Vallès. 

L’ASEMCA
incorpora tres 
membres a la junta

 A.G.

  El Centre de Serveis és la seu de l’ASEMCA. || j.g

Simulacre d’incendi 
sense foc a Castellar

L’alcalde, el regidor de Seguretat 
Ciutadana i responsables tècnics de 
diferents àrees es van trobar el passat 
dimecres al matí per fer un simula-
cre d’actuació en cas d’incendi. És 
una actuació “que es fa cada any” 
i que té per objectiu “recordar què 
ha de fer cada persona en cas que 
hi hagi una emergència”, segons 
ha explicat el regidor de Seguretat 
Ciutadana, Jordi Carcolé.

El simulacre se centra en el Pla 
d’Actuació Municipal en Cas d’In-
cendi, un document que estableix 
“un protocol d’actuació en quatre 
àmbits: la logística, la intervenció, 
l’ordre públic i els serveis sani-
taris”, segons Carcolé. Així, dime-
cres es van reunir el responsables 
d’aquests àmbits, que inclouen la 
Policia Local, els Bombers o els res-
ponsables del CAP. “Es va repar-
tir un organigrama i unes fitxes, 
on hi ha descrites les funcions de 

 Ànnia Garcia

  Tots els efectius es concentran al Parc de Bombers en cas d’incendi. || j. g.

Dilluns, ple municipal

 M.S.

Dilluns tindrà lloc la sessió plenà-
ria corresponent al mes de juny, 
que es va ajornar per la revet-
lla de Sant Joan. El ple sotme-
trà a votació les noves ordenan-
ces fiscals, que inclouen les tarifes 
d’aigua que regiran d’ara en enda-
vant al municipi i també les tarifes 
de l’Escola Municipal de Música.  

A més, se sotmetrà a la sessió 
plenària la rescissió del contracte 
amb l’empresa externa que fins 
ara portava la recaptació dels 
impostos municipals. El següent 
punt també va en aquesta línia: 
en aquest cas es tracta de la dele-
gació a la Diputació de Barcelona 
del servei de recaptació muni-
cipal. Així mateix, també està 
previst que se sotmeti a votació 
una modificació pressupostària. 

D’altra banda, la sessió ple-
nària de dilluns també sotme-
trà a votació una pròrroga en la 
concessió de la Llar d’Infants El 
Coral. Més enllà d’això, també es 
tractarà una modificació en l’or-
denança d’activitats.

Pel que fa a l’oposició, CIU, 
ERC i L’Altraveu presentaran con-
juntament una proposta de regla-
ment del que serà el futur Consell 
de Cultura. 

cadascú”, i en base a aquest mate-
rial, els assistents van repassant els 
passos que han de seguir. “És una 
mica reiteratiu, però crec que és 
important fer-ho, perquè el Pla no 
s’ha activat mai, i es bo tenir-ho 
present”, diu Carcolé. El Pla d’Actu-

ació en cas d’incendi depén del Pla 
Bàsic de Protecció Civil, un docu-
ment que dóna directrius generals 
i del qual han de penjar el protocol 
per a casos d’incendi però també 
per altres situacions d’emergència 
com nevades o inundacions. 
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El servei de salut mental 
infantil funciona a bon ritme

D’aquí unes setmanes, l’antena 
de psiquiatria i psicologia del 
CAP de Castellar farà un any. 
Es tracta d’un servei adreçat a 
infants i joves, que se centra en 
dues premises: la proximitat amb 
els usuaris i la coordinació amb 
Educació i Serveis Socials.

“Ara per ara, el servei 
és molt bo i no hem rebut cap 
queixa”, explica Isabel Martí-
nez, directora del CAP de la vila. 
El servei de psicologia al centre 
es va posar en marxa l’any 2006. 
I al setembre de l’any passat, va 
començar a funcionar el servei 
de psiquiatria. Abans, els infants 
i joves que requerien aquest tipus 

d’atenció, s’havien de desplaçar 
fins a Sabadell, “el que suposava 
un problema ja que al ser paci-
ents joves, han d’anar acompa-
nyats, per tant era un trasbals 
per a tota la família”, diu Martí-
nez. Ara són els professionals del 
Centre de Salut Mental Infanto-
Juvenil del Parc Taulí els que es 
desplacen fins el municipi.

“El psiquiatre visita un 
dia a la setmana, i el psicò-
leg, dos”, explica la directora 
del centre. Segons Martínez, en 
cada jornada laboral el psicò-
leg atèn 10 pacients, i el psiquia-
tre, uns 15: “Són moltes visites, 
es tracta d’un volum impor-
tant que ens permet atendre 
tothom qui necessita el servei i 
no deixar ningú fora”.

Amb el mateix objectiu, 
el de cobrir les necessitats de 
tothom, aquesta antena de salut 
mental es reuneix cada 15 dies 
amb els Equips d’Assessorament 
Psicopedagògics (EAP’s) de les 
escoles. “A les trobades es fa un 
seguiment dels casos clínics, 
i es valora si s’han de derivar 
nous casos”, explica Martínez. 
També funciona, en paral·lel, un 
circuit intern a través de les con-
sultes de pediatria. Tot plegat, 
permet un coneixement personal 
de tots el pacients, “i es garan-
teix un servei de qualitat”.

servei de qualitat|| Tot i que a 
hores d’ara el funcionament del 
servei és correcte, la directora 
del CAP ha demanat que “qual-
sevol persona que tingui un pro-
blema presenti una reclama-
ció”. “Aquesta és l’única manera 
que tenim de saber quin és el 
servei que donem i adequar-lo 
a les necessitats dels usuaris”, 
apunta Martínez.

El psiquiatre dóna 
servei un dia a 
la setmana i el 
psicòleg, dos

L’antena es coordina 
amb el serveis 
educatius de Castellar 
i Serveis Socials

 Ànnia García

  Una de les sales d’espera del CAP Castellar. || josep graells

El passat dijous, el CEIP Joan Blanquer va viure una jornada especial. 
El centre va voler homenatjar la generació que havia fet tota la seva vida 
educativa a les instal·lacions de l’escola. Per això, es va organitzar una 
festa molt emotiva, que va concloure amb un sopar al mateix centre. 

cedIda

Adéu a la primera promoció

El Casal de Joves va celebrar el passat 
divendres el final del curs acadè-
mic 2007-2008, amb una trobada de 
delegats, una exhibició dels diferents 
tallers que han tingut lloc durant el 
curs i també amb una discolight fins a 
la una de la matinada. 

Uns 27 delegats dels instituts 
de la vila i de l’Escola El Casal es van 
desplaçar a Can Juliana, com a premi 
per la feina feta durant el curs. “Els 
nens van sortir molt contents amb 
les activitats que s’hi havien fet”, va 
dir Paco Hoyo, responsable del Casal 
de Joves. 

Les activitats de la tarda i del 

El Casal de Joves celebra el 
final del curs acadèmic

vespre van funcionar molt positiva-
ment, segons Hoyo. En total es van 
aplegar més de 200 castellarencs i 
castellarenques per gaudir de l’ex-

hibició dels membres del Casal, així 
com de la discolight que els va per-
metre celebrar que el curs escolar ja 
havia arribat a la seva fi. 

  Una exhibició de batuka a l’exterior de l’Espai Tolrà. || cedIda
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La revetlla es va celebrar 
sense incidents importants

Ja fa tres dies que els castellarencs han 
tornat a la normalitat. Enrere queden quatre 
dies de festa, durant els quals s’ha gaudit 
d’activitats diürnes i nocturnes a la vila.

L’únic incident desafortu-
nat de les festes de Can 
Carner va ser un tall de llum

 Marina Antúnez

La revetlla de Sant Joan va concentrar el públic a Can Carner, la plaça Calissó i a la marató de discjòqueis de l’Espai Tolrà

  A l’esquerra, revetlla de Sant Joan a Can Carner amb l’orquestra Caramba. Al costat, l’arribada de la Flama del Canigó a la plaça Calissó. || josep graells 

La Festa Major de Can Carner ha 
aplegat enguany unes 700 persones 
durant la nit de la revetlla. L’orquestra 
Caramba va ser l’encarregada d’amenit-
zar la nit més curta de l’any i el veïnat 
també van tenir l’oportunitat, l’endemà, 
d’escoltar les havaneres del grup Vals 
Paradise. Hi va haver un inesperat tall 
de llum el dia 24, de quarts de deu a 
quarts d’una de la nit, però es va resol-
dre amb un generador auxiliar. Segons el 
president de l’associació de veïns de Can 
Carner, Dídac Acedo, “estem molt con-

tents. Tenint en compte la coincidèn-
cia amb el pont, ha vingut molta gent. 
Són dies de preparació que dediquem a 
l’associació i no a la família. La millor 
recompensa és el públic”.

Sant Joan també va comptar amb 
la flama del Canigó. Va arribar a la plaça 
Calissó dilluns a les vuit del vespre, i s’hi 
van aplegar unes 200 persones. Es va fer 
la lectura del manifest, escrit per Víctor 
Valls, on es va destacar la defensa de la 
cultura i llengua catalanes. Hi va haver, a 
més, ball de diables i gegants. 

menys coques || Segons alguns forners 
de la vila, s’han venut menys coques que 
l’any passat. Això ho atribueixen al fet que 
moltes famílies han estat fora del municipi i 
al pes del nou mercat i el Mercadona. 

La revetlla més jove va tenir lloc a 
l’Espai Tolrà, amb la marató de discjòqueis, 
que va tenir una bona acollida. L’entitat res-
ponsable de l’acte, Subsòl, va comptabilit-
zar uns 300 assistents. El guanyador del 
concurs de discjòqueis ha estat Cris Mot, 
que gaudirà d’un cap de setmana a Eivissa 
per a dues persones. 
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LA BÚSTIA podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dNI. Màxim 15 línies a doble 
espai. les cartes poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre 
d’arribada. les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Contrastos Sobre el Consell 
de Comunicació 
de Castellar

Ara fa un any, amb el nou 
govern municipal es va parlar 
d’una nova manera de plantejar 
la comunicació a Castellar. Es 
tractava de donar un altre aire a 
les publicacions existents, i amb 
el consens de tots els grups polí-
tics, dinamitzar-ho i crear una 
nova publicació setmanal. 
Després d’alguns mesos, el 
govern municipal va decidir 
unilateralment crear el setma-
nari L’Actual. Va decidir que 
seria un setmanari gratuït, 
de l’estil d’altres publicacions 
de governs socialistes d’altres 
municipis, i estaria subvencio-
nat per publicitat privada i per 
l’Ajuntament. 
Paral·lelament, també es va 
decidir crear un Consell de 
Comunicació local, el qual coor-
dinaria tots els temes de comu-
nicació del municipi, tant escrits 

Al voltant de la música electrònica

No, no es tracta de cap jove enfrascat en un xat instal·lat en un espai 
wi-fi de Castellar. És un dels discjòqueis que van participar a la passada 
marató de música electrònica de Castellar. Coses de la tècnica.

LA FOTO DE LA SETMANA
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Correus

Una tarda al 
Palau de la Música 
Catalana

 Medir a.ríos

 Xavier Bella

 Montserrat riba

 Maria consol casajuana

com radiofònics, i vetllaria pel 
bon funcionament i la equani-
mitat de tots els mitjans. 
He dit “paral·lelament” perquè 
les dues iniciatives es van portar 
a terme simultàniament, i casu-
alment, l’endegament del set-
manari es va produir ABANS 
de la constitució del Consell 
de Comunicació. És a dir, es va 
posar el carro per davant dels 
bous. Malgrat tot, va haver-hi 
un compromís per activar la 
constitució del Consell el més 
aviat possible. Sota aquest com-
promís, tots hem seguit confi-
ant i esperant, i la creació del 
Consell de Comunicació de Cas-
tellar no s’ha produït. Per què? 
Sembla que una vegada més per 
falta de consens.
Per qüestions de redactat del 
reglament no hi ha hagut el 
consens necessari i el procés 
s’ha aturat. Des de L’Altraveu 
hem volgut prioritzar la creació 
del Consell davant de qualse-
vol altre argument. No ha estat 
possible. La voluntat d’acord 
dels partits polítics ha tornat a 
ser nul·la. De fet, sembla que la 
no creació del Consell ja els vagi 
bé; a tots. Com menys control 
millor. És trist que s’hagin 
donat esperances, s’hagi fet 
perdre el temps i no hi hagi una 
voluntat real de constituir seri-
osament un Consell de Comuni-
cació a Castellar que vetlli per 
la “transparència, l’honestedat, 
la neutralitat i el pluralisme”, 
tal com diu el seu projecte de 
reglament. Reglament que com 
molts d’altres, haurà quedat en 
paper mullat… 

Ho compreu tot 
al municipi?

EL DILEMA

Sí, tot. No compro a Sabadell 
i això que hi treballo! Però les 
compres les faig totes a Cas-
tellar. Tant les del supermer-
cat com les de botigues.

Mº Teresa Comasòlives
auxiliar administrativa

Sí. Jo compro poc, però. Faig 
d’acompanyant de la meva 
dona. Potser anem a Saba-
dell a comprar alguna cosa 
de roba perquè hi ha més 
botigues, però no massa.

Josep Clarà
jubilat

Ho combino. Els comestibles 
els compro tots aquí, però la 
roba a Sabadell, de vegades. 
El que no faig, però, és anar 
més lluny. Em quedo sempre 
a l’àrea entre Sabadell i Caste-
llar del Vallès.

Elisa Fernández
Mestre

Palau. Sentir cantar l’himne d’Els 
Segadors a 1.300 nens alhora va 
ser molt emocionant!
Tot l’acte va resultar molt bonic, 
i us en podria explicar moltes 
anècdotes. El fet de poder ser 
al Palau de la Música Catalana 
i sentir anomenar el teu poble 
més d’una vegada, amb tot tan 
ben representat, no tinc parau-
les per expressar-ho acurada-
ment. Només se m’acut un parell 
de crits:
Visca el Col·legi Bonavista!
Visca Castellar del Vallès!

Gràcies a unes persones amb 
molta empenta, dedicació i, 
sobretot, paciència, la classe de 
4rt grau del Col·legi Bonavista 
va quedar finalista en el concurs 
de corals SONS i CANÇONS 
D’ACCIÓ ESCOLAR, dintre del 
Congrés de Cultura Catalana.
S’hi varen presentar un total de 
375 (sí, tres-centes setanta cinc) 
escoles, de les quals en quedaren 
15 de finalistes, entre elles la de 
Castellar. De totes maneres, les 
persones que ens hi vàrem tras-
lladar amb l’autocar ja vam tenir 
una agradable sorpresa quan la 
senyoreta de música els va fer 
uns quants exercicis de cant, i 
vam quedar  sorpresos i merave-
llats en sentir aquelles veus.
Fou una tarda inoblidable, en un 
marc incomparable com ho és el 

Les peculiaritats del servei de 
CORREOS, empresa estatal sota 
control 100% espanyol, no deixa de 
sorprende a propis i a estranys. Un 
veí estranger m’ha fet arribar dues 
fotografies que va prendre sorprés, 
quan ahir va anar a llençar correu 
a una bústia que hi ha a l’entrada de 
Sentmenat i no ho va poder fer. A 
les irregularitats en la contractació 
del seu personal, les negligències en 
el repartiment, l’escassa educació 
dels seus empleats, o el menyspreu 
manifest pel català, idioma que es 
neguen a usar per tractar-se d’una 
empresa 100% espanyola, ara cal 
afegir un nou sistema, -suposem 
que també 100% espanyol-  d’impe-
dir llençar les nostres cartes.
Consisteix en segellar la boca 
de la bústia amb precinte de 
la casa, en quantitat suficient 
i sense cap avís addicional que 
expliqui els motius de la clau-
sura i així s’evita que ningú hi 
pugui dipositar cap carta.
No sabem si es tracta d’una nova 
estratègia per alleugerir el repar-
timent. Si impedeixen que dipo-
sitem cartes durant uns dies, 
potser no se’ls acumularan i no 
rebran tantes queixes i podran 
seguir pregonant dies de glòria.
Als èxits nacionals com el passi 
a les semifinals al futbol o les 
solemnes declaracions de pallas-
sos i filòsofs il·lustres bramant 
per la imposició del castellà, 
Correos contribueix tapant la 
boca de les seves bústies.
Spain is pain

Acabo d’escoltar la notícia que 
a un membre d’un piquet dels 
transportistes en vaga li han 
fet un judici ràpid a Motril i per 
haver agredit un policia l’han 
condemnat a 8 mesos de presó 
i 120 euros de multa. La notícia 
diu que el condemnat ha recone-
gut l’agressió.
Quin contrast amb el cas de 
Francesc Argemí, independen-
tista terrassenc a qui la mateixa 
justícia espanyola ha condemnat 
a 2 anys i set mesos de presó per 
un suposat ultratge a la bandera 
espanyola i per un altre de supo-
sada agressió a un policia que 
durant el judici posterior va 
negar haver-lo vist al lloc dels 
fets.
Jo no sé si la justícia espanyola és 
un cachondeo tal com va afirmar 
l’exalcalde de Xerès de la Fron-
tera Pedro Pacheco, el que sí 
sembla és més un sistema per 
reprimir idees polítiques que una 
eina per castigar delictes.

FE D’ERRADES
Al passat número de L’Actual 
s’informava que el PSC havia 
executat el 60% dels compromi-
sos del programa electoral en 
un any de govern. En realitat, 
el que ha executat el PSC en un 
any de govern ha estat el 60% 
dels compromisos previstos per 
aquest any.
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dia 29 d’abril i que fan referència 
a la ubicació de la setena escola al 
costat de les pistes d’atletisme.
En les al·legacions demanem 
per una banda que es declari la 
nul·litat de l’aprovació del punt 
de l’ordre del dia del Ple que 
modificava el Pla General per 
ubicar-hi la nova escola perquè 
entenem que no s’ajusta a dret, 
ja que en una mateixa proposta 
es van votar dues coses total-
ment diferents. De fet, el grups 

de l’oposició ja vam demanar 
votacions separades i l’alcalde 
s’hi va negar.
I d’altra banda demanem que es 
presenti al Ple una nova proposta 
(que tingui un ampli consens) 
d’ubicació de la setena escola.
No ens sembla bé que la setena 
escola es construeixi al costat 
de les pistes d’atletisme perquè 
aquest és un solar que forma 
part d’una àmplia zona de pro-
tecció agrícola, plenament con-

solidat i que té un considerable 
ús públic relacionat directa-
ment amb l’activitat esportiva 
que desenvolupa el Club Atlètic 
Castellar, acollint nombroses 
competicions atlètiques a nivell 
local, comarcal i nacional.
A més, la seva situació a l’altra 
costat de la ronda representa un 
perill per als alumnes, un impor-
tant problema de mobilitat i pot 
facilitar en un futur el creixement 
de Castellar cap aquell sector.

Al·legacions a 
la ubicació de la 

setena escola

es d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya 
hem presentat al-
legacions als acords 

presos pel PSC i el regidor tràns-
fuga en el Ple de l’Ajuntament del 

 Jordi Permanyer*

D

Considerem –com ja ha quedat 
demostrat pels grups de l’oposi-
ció i pel CAC- que hi ha millors 
alternatives que la proposada 
pel PSC per ubicar la setena 
escola.
Demanem a l’equip de govern que 
no es tanqui en banda i tingui la 
voluntat de dialogar per trobar 
entre tots la millor solució.
Per nosaltres no quedarà.
 
*Portaveu del grup municipal d’ERC

28J:
Orgull, defensa i 

reivindicació

quest dissabte té lloc 
la celebració del popu-
larment conegut com 
a “Dia de l’Orgull 

Gai” (per ser políticament correc-
tes caldria dir “Dia Internacional 
de l’Alliberament Lèsbic, Gai, Bise-
xual i Transgènere –LGBT-)”. La 
possibilitat de dedicar-li unes línies 
des d’aquest mitjà, L’Actual, consti-
tueix un signe de normalització, lli-
bertat, diversitat i igualtat, i ho dic 
perquè potser no estaria malament 
fer l’exercici de donar una ullada a 
la resta de mitjans de comunicació 
locals, per veure quantes referències 
o tipus de cobertura informativa li 
donen a la fita.
El 28 de juny de 1969 al bar Stone-
wall Inn de Nova York, un grup de 
ciutadans i ciutadanes, la majoria 
joves gais, lesbianes i transsexuals, 
van decidir rebel·lar-se contra les 
contínues intimidacions, humiliaci-
ons, xantatges i detencions per part 
de les forces de l’ordre nord-ameri-
canes. La batalla civil es va estendre 
pel barri novaiorquès durant dies i, 
finalment, es va aconseguir quelcom 
tan bàsic com el reconeixement del 

dret a la dignitat, independentment 
de l’orientació sexual de cadascú. A 
partir d’aquest fet es va desenvolu-
par un dels moviments cívics més 
rellevants i actius de la segona meitat 
del segle XX: el Moviment per l’Alli-
berament LGBT.
Lluny del colorista i festiu soroll 
mediàtic que en els darrers temps 
sol fer-se de la jornada, no podem 
oblidar els principis recollits al Mani-
fest d’aquest Dia: la plena igualtat de 
drets, la llibertat i la diversitat afec-

tiva, a més del recordatori que aquest 
col·lectiu està sota condemna de mort 
a 11 països, mentre que a 87 més s’en-
fronta a presó o violència física.
Dir que en els últims 40 anys no 
s’han fet grans avenços seria gairebé 
ofensiu per a les generacions que han 
lluitat a peu de carrer durant aquest 
temps. Tot i així, cal apuntar que 
l’acció civil portada a terme no rep, 
encara avui, un suport institucional 
declarat i visible. Es tracta de petits 
detalls: quants edificis institucionals 

 Francesc Izquierdo

  Milotres. || joaN MUNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

A

A Castellar anem 
a tota màquina! 

Montse Gatell*

a setmana passada 
vam poder llegir 
un titular que 
cridava l’atenció a 

la premsa local, deia: “El PSC 
ha executat el 60% del seu 
programa”. Com que a la foto 
hi vèiem l’alcalde Giménez i el 
Sr. Niñerola ens situem i con-
cloem que aquesta declara-
ció l’ha fet el Sr. Giménez en 
condició de membre del PSC, 
no com a alcalde. Això podria 
ser irrellevant, però no ho és 
tant. Sentir al cap de llista 

del PSC dient que el PSC ja 
té més de la meitat de la feina 
feta en un any de mandat, pot 
passar per atac transitori de 
megalomania partidista. Si ho 
digués l’alcalde, ja ho hauríem 
de considerar una cosa més 
greu.
En tot cas, l’important és 
fixar-nos en la dada: el 60% 
del programa electoral ja exe-
cutat en 12 mesos! Dues con-
clusions ràpides: o bé el pro-
grama del PSC era molt poc 
ambiciós, o bé aquest titular 
no acaba de ser veritat. És 
més factible que el titular 
s’hagi deixat de dir que parla 
del programa de l’any 2008.
No és la nostra intenció 
posar-nos a comptar què ha 
fet el PSC i què no en relació 
al seu programa electoral. 
Però tampoc podem deixar 
passar aquesta notícia com si 
no digués res. Diu molt; diu, 
sobretot, que continua l’acti-
tud triomfalista i arriscada de 
donar titulars i prou.
És aquesta la valoració del 
seu primer any de mandat? 
Ens pot fer un llistat, l’al-
calde, amb totes les novetats 
impulsades durant aquest 
any? Perquè treballar molt i 
fer moltes reunions amb els 
veïns no és ni una novetat ni 
una proesa, és la seva res-
ponsabilitat. 
Hi ha diverses coses que no 
s’han fet i que haurien de ser 
a la llista del 2008: replanteja-
ment del projecte de la plaça 
Major; enderroc de l’edifici 
cultural; creació dels con-
sells dels infants, de cultura 
i comunicació... Però el que 
és greu és que les grans deci-
sions no han estat mai con-
sensuades: la ubicació de la 
setena escola, les ARE i els 
seus 700 pisos, la pedrera... 
Una pregunta: anunciar tres 
vegades que comencen les obres 
de la sisena escola compta un 
cop o tres, en el còmput de “pro-
grama executat”? 

*Portaveu del grup municipal

de CiU

L

lluiran la bandera multicolor durant 
aquest dia, com a símbol de suport i 
adhesió al Manifest? Quants carrers 
o places hi ha dedicades al Moviment 
LGBT als nostres municipis? Però 
també al nostre entorn més quoti-
dià... No us imagineu la quantitat de 
gestos de perplexitat que es poden 
veure quan expliques que aniràs de 
vacances “amb el teu marit a...” 
Sí, sí... Pregunteu-li a aquest 
“amic gai” que tothom té ara al 
seu entorn.
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l llarg d’aquest mesos 
les pàgines de L’Actual 
han recollit articles 
i opinions de diver-

sos col·lectius sobre l’anomenada 
setena escola. Però trobo a faltar 
l’opinió d’alguna de les famílies que 
van rebre la convocatòria de reunió 
de la Regidoria d’Educació del con-
sistori, on ens informaven que hi 
hauria una nova zona d’influèn-
cia a la que nosaltres pertanyíem. 
Tot i que estic lligada a aquest 
municipi des dels anys 80, visc a 
la plaça Europa des de l’any 1998. 
En tots aquests anys he vist com 
els meus veïns han anat un curs 
darrere l’altre pertanyent a una 
zona d’influència diferent. Hi ha 
nens i nenes escolaritzats al Casal, 
al Mestre Pla, a la Immaculada, al 
Sant Esteve, al Joan Blanquer... 
Com qualsevol família, la meva 
esperava amb neguit les informa-
cions al voltant de l’escolarització 
del meu primer fill. Aquest és un 
aspecte que inevitablement con-
dicionarà durant uns anys la vida 
de la meva família. He de dir que 
el fet que durant anys no s’hagués 
tingut en compte el creixement 
de la població per al conseqüent 
augment dels serveis era una de les 
coses que ja abans de trobar-me en 
aquesta situació em produïa una 
gran indignació. Però darrerament 
la meva sorpresa ha anat creixent. 
Sembla ser que tots demanen una 
solució, una que satisfaci tothom. 
Tant de bo fos possible.  

rec sincerament  senyor 
Carcolé, des del respecte que 
em mereix, que està vostè 
tirant pilotes fora en la seva 

opinió recentment publicada, i ho crec així 
especialment pel que respecte al tema de 
les motos que, a més de circular a gran 
velocitat, també tenen els tubs d’escapa-
ment modificats.
Jo mateixa m’he pres la molèstia de trucar 
algunes vegades a l’Ajuntament i fins i tot 
donar matrícules concretes, i de dirigir a 
l’Agrupació d’Electors l’Altraveu la meva 
preocupació pel tema, tenint com a conse-
qüència una pregunta a l’equip de govern 
durant el Ple del dia 8 d’Abril, és a dir, fa 
més de dos mesos.
Estic convençuda que el cas de les motos 

esprés de la reunió 
que els responsa-
bles municipals vam 
mantenir, el passat 

divendres 13 de juny, amb els 
socis i pares d’atletes del Club 
Atlètic Castellar (CAC) sobre la 
construcció de la setena escola 
en la zona annexa a les pistes 
municipals d’atletisme, l’Ajun-
tament ha decidir valorar les 

Carta al Club 
Atlètic Castellar

  Pepe González*

D

A

C

seves aportacions sobre la ubi-
cació de l’escola en la parcel·la 
que hi ha entre els carrers Sol-
sonès, Berguedà, Ronda de 
Tolosa i Osona, on actualment 
hi ha l’Skate Parc.
Tal i com hem fet saber a la 
junta del Club Atlètic Cas-
tellar, la hipotètica reubica-
ció de la setena escola haurà 
de complir, com a mínim, els 
següents requisits:
- Que sigui tècnicament viable. 
Per aquesta raó hem demanat 
als serveis tècnics municipals 
que facin un estudi detallat de 
la proposta.
- Que garanteixi la màxima qua-
litat educativa del centre i gau-
deixi del consens de la comuni-
tat educativa de Castellar.
- Que es doni un ampli consens 
polític respecte a l’hipotètic 
canvi d’ubicació.
- Que el departament d’Educa-
ció de la Generalitat, responsa-
ble de construir l’escola, accepti 
la nova ubicació proposada.
- Que el departament de Política 
Territorial i Obres Públiques de 
la Generalitat, responsable de la 
construcció de la futura estació 
de tren, que previsiblement 
s’ubicarà en la mateixa parcel·la 
tocant la Ronda Tolosa,  doni la 
seva aprovació.
Malgrat això, la modificació 
provisional número 14 del Pla 
General que, entre altres qües-
tions, suposa convertir la zona 
annexa a les pistes municipals 
en zona d’equipaments, seguirà 
el seu curs. Cal assenyalar que 
aquesta modificació no suposa 
que necessàriament s’hagi de 
fer l’escola en aquest solar. 

*Regidor de Projectes Estratègics

Recull del diccionari de la llengua 
catalana: “consens del ll. consensus, 
-us, der. de consentire estar d’acord. 
1. Consentiment, especialment per 
a una cosa demanada. 2. Conformi-
tat d’interessos, d’opinions; acord. 3. 
SOCIOL Acceptació d’una proposi-
ció o d’una ideologia per part d’una 
comunitat”.
Els nostres criteris emanen dels 
valors que com a éssers humans 
tenim, els criteris amb els que 
prenem decisions, amb els que 
conformen opinió. El criteri fona-
mental és el dret a l’educació, a 
una educació de qualitat, i no és 
només un criteri, és un valor, és 
un dret reconegut constitucional-
ment. Ni el dret dels nens i nenes 
del col·legi Sant Esteve, ni els del 
Sol i Lluna, ni els de la possible 
setena escola s’estan respectant. 
Una escola massificada no és una 
escola de qualitat.  
Un altre dels criteris que s’han 
argumentat per no construir la 
setena escola a les pistes de cros 
ha estat el de la mobilitat. Estic 
plenament d’acord, permet la 
sostenibilitat ecològica alhora 
que capacita els nostres fills i els 
dóna autonomia. On és aquest 
criteri quan els nens de la plaça 
Europa han de creuar la carre-
tera per anar al Mestre Pla? Si es 
construeix l’escola als terrenys 
de l’antiga Playtex creuarà més 
segur i sense ajuda? Si aquest és 
un criteri tan important, perquè 
el meu fill puntuava més en una 
escola de Sabadell que en qualse-
vol escola del seu municipi? Pot 
creuar sense risc la ronda a l’al-
çada de l’Skate park?
Diuen amb encert els socis del 
CAC que no podem renunciar 
a les instal·lacions esportives 
que es veurien afectades per la 

construcció de la setena escola, 
perquè son de les millors de Cata-
lunya... com l’Skate park no? Em 
sembla recordar que el consistori, 
al seu moment també va inver-
tir en aquest espai molts recur-
sos. Recursos dels contribuents. 
Sóc del parer que també aquest 
és un espai emblemàtic al que no 
podem renunciar. Exposem que 
“a la pràctica, amb la ubicació 
del col·legi augmenten en un 30 o 
40% les possibilitats de malmetre 
les instal·lacions de les pistes d’at-
letisme” que serien també per a 
ús del nou centre escolar. Desco-
nec com han quantificat el risc de 
malmetre les instal·lacions, espero 
que no tingui a veure amb l’ús per 
part dels infants de les pistes, i si 
té a veure suposo que l’associació 
és coherent i no té entre els seus 
objectius la promoció de l’esport 
entre infants i joves. 
Alguns pensen que construir l’es-
cola a les pistes d’atletisme, en 
un terreny protegit obriria una 
escletxa que permetria la urba-
nització d’aquesta zona. Quants 
quilòmetres quadrats té aquest 
municipi de disseminat? Quantes 
urbanitzacions té Castellar del 
Vallés?
Opina la senyora Perich que s’han 
de prendre decisions valentes... 
perquè no les va prendre ella al 
seu moment? Pot demanar a un 
equip municipal diferent al seu 
que prengui la decisió que el seu 
partit no va prendre quan gover-
nava? Que tingui els mateixos cri-
teris i la mateixa opinió que ells?
Recordem que no s’obre una línia 
d’infantil adscrita a la nova escola, 
aquest any, i que tenim cert marge 
de temps. És clar, algunes famí-
lies van optar per matricular els 
seus fills i filles fora del municipi. 

Quant marge de temps per soluci-
onar un problema que ens afecta 
a tots des de ja fa massa temps? 
Estem disposats a augmentar el 
dèficit per comptar amb un altre 
terreny, més proper a la zona de 
major volum de població en edat 
escolar?  
Perquè som responsables de les 
nostres opinions, perquè tots i 
totes transmetem valors, i som 
models pels infants i els joves. 
On queda el valor de l’educació 
de les noves generacions? Potser 
el que estem transmetent és 
que l’educació només és impor-
tant si no hem de renunciar a 
res. Volem implantar la cultura 
de l’esforç? Afortunadament és 
un dret reconegut constitucio-
nalment. Tots i totes eduquem. 
Com explicarem als nostres fills 
i filles que s’han d’esforçar, que 
l’educació és important, si no 
hem estat capaços de fer res? 

és el més clar de la responsabilitat directa 
de la Policia Municipal, i no pas atribuïble 
al sentit de la responsabilitat ciutadana. 
Segur que és de més difícil seguiment el fet 
que una persona llenci papers al terra o que 
embrutin el carrer el nombre cada vegada 
més gran de gossos domèstics, però no em 
pot dir de cap manera que la Policia Muni-
cipal no pot controlar el molt reduït nombre 
de motos que, dia rere dia, agradeixen siste-
màticament la ciutadania de Castellar amb 
els sorolls i els perills de circulació.
No m’ho pot dir, precisament perquè és una 
minoria, que totes i tots veiem cada dia, 
fins i tot quan no estem tot el dia al carrer 
com ho hauria de fer la Policia. Són un grup 
de joves molt identificats, en el cas de Cas-
tellar, els que passen a altes velocitats, en 
contra direcció, saltant-se semàfors amb 
perill molt evident per la seva pròpia inte-
gritat i la dels vianants, i a més fent un 
soroll absolutament insuportable.
No pot delegar vostè el tema en la ciutada-
nia. És un tema que està, en un grau super-
latiu, dins la seva única responsabilitat i de 

la Regidoria que vostè dirigeix, amb espe-
cial èmfasi en la Policia Municipal i, segura-
ment també, en els Mossos d’Esquadra.
És cert que no es pot posar una o un policia 
a cada carrer i a cada plaça, però tampoc 
crec que sigui necessari en absolut, ja que 
la policia hauria de saber perfectament a 
quins llocs està passant de forma sistemà-
tica aquest fet, i a la pregunta que l’Altra-
veu va fer al Ple, es va fer constància clara. 
No tingui el menor dubte que l’educació 
està fent el seu paper, per part de la major 
part de famílies, i que, per això, afortu-
nadament, aquest fet afecta només a una 
minoria, malgrat que les molèsties siguin 
tan grans, com vostè segurament també 
pateix. El cas està passant cada dia i com 
que les mesures efectives no arriben, va en 
augment.
La tasca educativa per part de la majoria, 
estic segura que està fent el paper que 
necessita, i espero que vostè pensi el 
mateix. Però, l’existència de la policia 
només es pot argumentar en la necessitat 
que les mesures a aplicar arribin més enllà 

de les de la convivència habitual entre les 
persones. De no ser així, em costarà enten-
dre quin és el seu paper, ja que el del sentit 
comú i el de les normes habituals d’educa-
ció ja està present en una societat que jo 
considero molt assenyada com la de Cas-
tellar. Estic absolutament d’acord en que 
“la solució mai vindrà exclusivament per 
la via de l’actuació policial i la sanció”, 
però, en alguns casos, com el que plantejo, 
ha arribat a punts en que els mecanismes 
educatius no han funcionat i necessitem 
altres tipus d’actuacions, donat que estem 
dotats d’especialistes.
I si de cas ha de delegar en la ciutada-
nia alguna feina concreta de les que no 
pot arribar a fer la policia, li demanaré 
que em delegui alguna que estigui més 
al meu abast a mi que no soc especialista 
en seguretat ciutadana. Li proposo per 
exemple la de dirigir les entrades i sor-
tides d’alumnat a les escoles. Però si us 
plau, no em delegui la que indiscutible-
ment li pertoca a vostè, la que va més 
enllà, la punitiva, la de la policia. 

Reflexions al 
voltant de la
setena escola

La responsabilitat
sobre les motos

 Imma Moyano

 rosa Maria lópez
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FUTBOL SALA

L’Amigó guanya el Social

El Castellar Amigó ha estat l’equip vence-
dor de la tercera fase del Campionat Social 
que organitza el Futbol Sala Castellar. 
Ho ha fet en la darrera jornada, i després 
d’un entrebanc inesperat: el de divendres 
passat, quan van caure per 4 a 7 contra el 
Zero.Zero. Una victòria en aquell partit els 
hagués pogut assegurar la primera posició 
de la lliga, però la desfeta els ha fet esperar 
fins l’últim partit de lliga per aconseguir el 
títol del torneig.

Aquest dimecres el Castellar Amigó 
va aconseguir el punt que li faltava davant 
el Clínica Dental (7-7) per proclamar-se 
campió. Un punt molt treballat, ja que 
després d’un partit molt igualat i d’anar 
perdent per 6 a 7, Jordi Parera va aconse-
guir quan faltaven tres minuts pel final el 
gol que deixava el matx en empat i que per-
metia a l’Amigó empatar a 12 punts amb el 

Granados Pladur al capdavant de la taula 
de Primera Divisió. El vencedor s’ha decidit 
per la diferència de gols general, que és 
favorable al Castellar Amigó per només un 
gol -dotze a favor pel Granados, i onze per 
l’Amigó. 

Amb els partits d’aquesta setmana ha 
finalitzat la competició social de la tempo-
rada regular, però la cloenda del Campio-
nat Social 2007-2008 serà el preàmbul de 
les 16 hores juvenils que començaran demà 
a les vuit del matí. Un torneig que durarà 
fins a les dotze de la nit i es farà al pavelló 
Joaquim Blume. Dues setmanes després, el 
12 de juliol, el Futbol Sala Castellar organit-
zarà les 16 hores de futbol sala, que es faran 
també de vuit del matí a dotze de la nit.

entrega de trofeus || Avui es farà l’entrega 
de trofeus de la lliga social. A les deu de la 
nit es jugarà la Supercopa entre el campió 
de Primera Divisió, el Castellar Amigó, i el 
vencedor de Segona, l’Atlético Almendra. 
Un cop acabi aquest partit, cap a les onze, 
es procedirà a l’entrega de trofeus que pre-
miarà als primers classificats de les dues 
lligues i també als segons, és a dir, al Gra-
nados Pladur com a segon classificat de 
Primera Divisió, i a Els 4 Banks com a sots-
campió de Segona. 

  El Castellar Amigó ha estat el campió de lliga de Primera Divisió. || Fsc

Athlètic Castellar i Futbol Sala 
Castellar continuen el procés de 
reforçar les seves plantilles, i en 
els propers dies quedarà definida  
la llista de jugadors que comen-
çarà la lliga a Primera Divisió en 
els seus respectius equips. Jus-
tament, tres jugadors del Futbol 
Sala Castellar estan a prop de 

 Redacció
canviar de samarreta, i conver-
tir-se en integrants de l’Athlètic 
Castellar. Són Àlex Mas, Manel 
Bernal i Alberto Sánchez, que 
s’han interessat en jugar a l’equip 
groc-i-negre. Aquests tres juga-
dors, que han jugat a l’equip ‘B’ 
del FS Castellar aquesta tempo-
rada, prefereixen esperar-se a 
conèixer com queda definida l’es-
tructura del seu actual club abans 
de decantar-se. L’Athlètic, per la 

seva banda, necessita reforçar-se i 
busca quatre jugadors. Tres d’ells, 
serien aquests tres castellarencs 
del FS Castellar, i encara hi hauria 
algun altre fitxatge, que queda-
ria a mercè del futur nou entre-
nador de l’Athlètic. David García 
no segueix, i els entrenadors en 
els darrers partits de lliga, Edu 
Soler i Domingo Romero, prefe-
reixen que sigui algú altre qui es 
faci càrrec de l’equip.   Els castellarencs es reforçaran per jugar a Primera Divisió. || j.g..

Es canvien la samarreta

 Jordi Mas

El vencedor s’ha situat 
primer en empatar (7-7) 
en el darrer partit de lliga

  L’equip campió de Copa, el Granados Pladur, s’ha hagut de conformar amb el segon lloc. || Fsc
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 Jordi Mas

El Mundial arriba al seu 
equador amb empat tècnic

Les diferències entre Dani 
Pedrosa i Valentino Rossi han 
estat mínimes en les últimes 
curses del Mundial de Motoci-
clisme. A Mugello, l’italià primer 
i Pedrosa tercer. A Catalunya, el 
castellarenc primer i Rossi segon. 
En la del passat cap de setmana, 
a Donington Park, Rossi segon 
i Pedrosa tercer. L’estret marge 
que separa els dos pilots a la clas-
sificació general s’ha mantingut 
entre els cinc i els quinze punts, 
i ara, quan el MotoGP es troba a 
l’equador del campionat, Rossi i 
Pedrosa estan separats per només 
11 punts.

La propera prova del Mundial 
es disputa demà al circuit holan-
dès d’Assen. És la novena del 
total de 18 proves de què consta 
la gira. Per tradició, el d’Assen és 
un circuit que va com a anell al dit 
a Dani Pedrosa. El traçat tècnic, 
amb revolts ràpids, i amb poques   Pedrosa saluda l’afició anglesa. || rYpF

rectes, no només el convertei-
xen en un dels circuits preferits 
per al pilot castellarenc, sinó que 
a més equilibra l’avantatge en 
potència de la Yamaha respecte 
l’Honda. Assen representa també 
el final d’un intens període de car-
reres, que va començar a princi-
pis de juny a Mugello, i ha recor-
regut fins a quatre circuits per 
arribar al Gran Premi d’Holanda. 
Fins a començar les vacances, ja 
amb un descans de 15 dies, que-
daran els circuits de Saschen-
ring, a Alemanya, el 13 de juliol, 
i el de la Laguna Seca, als Estats 
Units, només per la categoria de 
MotoGP el 20 de juliol. A partir 
d’aquí el Mundial de Motociclisme 
descansarà fins a meitats d’agost 
quan tornarà amb el Gran Premi 
de la República Txeca, al circuit 
de Brno. Potser Valentino Rossi i 
Dani Pedrosa se seguiran distan-
ciant per diferències mínimes. Els 
11 punts que els separen prometen 
espectacle aquest cap de setmana 
i en les properes cites.

Núñez,
segon  al Tous

 Redacció

Gerard Núñez ha estat segon 
del torneig Tous, en catego-
ria benjamí, disputat el cap de 
setmana passat. El tennista 
castellarenc va perdre la final 
contra Nestor Gibert malgrat 
ser millor en el primer set i 
imposar-se per un clar 6 a 1. El 
contrincant de Núñez, però, va 
imprimir un fort ritme durant 
la resta del partit i es va empor-
tar el segon set per 3 a 6, i el 
desempat posterior.

penya arlequinada || El Trofeu 
Penya Arlequinada es va acabar 
divendres passat amb la darrera 
jornada i l’equip ‘A’ castellarenc 
va acabar en tercera posició. El 
Club Tennis Castellar va perdre 
per 2 a 3 contra el Tennis Saba-
dell, de manera que van perdre 
la possibilitat de ser segon de la 
classificació.  

 Redacció

Cristina Froilán,  
segona cadet en disc

guez va aconseguir la sisena 
posició en javelina.

els juvenils en acció || Aquest 
cap de setmana entraran en 
acció els juvenils del Club Atlètic 
Castellar, que participaran al 
Campionat de Catalunya de la 
categoria a Vic. Amb l’intenció 
de millorar les seves marques 
i acostar-se als llocs de podi, 
els atletes castellarencs també 
tenen per objectiu classificar-se 
per als Campionats d’Espanya  
d’Almeria, que es faran el primer 
cap de setmana de juliol. De 
moment, els atletes Alexandra 
Bayo i Albert Moreno, i l’equip 
de 4x100 relleu hi tenen la plaça 
assegurada. D’altres atletes cas-
tellarencs, com Víctor Candela 
tenen molt a prop l’accés a nivell 
individual. Candela es troba a 
set dècimes de classificar-se per 
a la prova dels 100 metres. 

L’atleta del Club Atlètic Cas-
tellar Cristina Froilán va ser 
l’única castellarenca que va 
aconseguir pujar al podi en els 
Campionats de Catalunya cadet 
que es van fer dissabte passat a 
Amposta, al Montsià. Froilán va 
ser segona en la prova del llan-
çament de disc, sota unes con-
dicions d’intensa calor que van 
afectar a tots els participants.

Tot i això, Marc Vela va 
poder millorar la seva marca 
personal, establint el rècord del 
club en perxa amb una marca 
de 3 metres i 70 centímetres. 
Vela es va quedar a les portes 
del podi i va ser quart. D’altra 
banda, Gerard Gili va ser cinquè 
en llançament de martell, 
Marçal Benedicto va ser sisè en 
pes, mentre que Adrià Rodrí-

MOTOCICLISME

ATLETISME TENNIS
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HOQUEI BÀSQUET

Igualtat màxima a la 
Final Four de veterans

La igualtat va ser màxima en 
la Final Four del Campionat de 
Catalunya de veterans disputada 
al pavelló Dani Pedrosa de Cas-
tellar del Vallès. Tant la final com 
el partit pel tercer i quart lloc de 
dissabte es van decidir per penals 
després de finalitzar-se el temps 
reglamentari en empat. Les gra-
deries del pavelló van registrar 
poca presència d’aficionats dels 
quatre equips finalistes, però 
molts amants de l’hoquei de Cas-
tellar -més d’un centenar- van 
gaudir d’un gran espectacle d’exfi-
gures de l’elit de l’hoquei, com els 
jugadors del Mollet Joan Carles 
Raigoso, Miquel Roura o Josep 
Busquets.

La final se la va emportar el 
Noia Freixenet, que després d’em-
patar a dos l’enfrontament contra 
el Mollet, va acabar proclamant-se 

campió a la tanda de penals. Va 
ser el partit colofó de dissabte al 
pavelló Dani Pedrosa, que també 
va veure com acabava en empat el 
partit de consolació per decidir el 
tercer classificat del Campionat 
de Catalunya. El Vilafranca i Vila-
nova van empatar a cinc gols, i els 
del Garraf van ser millors des del 
llançament de penal, de manera 
que van ser tercers per darrere 
el Noia i el Mollet. En les semifi-
nals de divendres, el Noia s’havia 
desfet amb comoditat del Vilanova 
per 5 a 0, mentre que el Mollet va 
vèncer el Vilafranca per 6 a 3. 

veterans de castellar || Abans de 
jugar-se els partits de dissabte, els 
veterans del Castellar van saltar a 
la pista per fer un partit d’exhibi-
ció. En l’enfrontament hi van par-
ticipar una dotzena de jugadors 
que van ser complementats per 
alguns jugadors juvenils, que es 
van sumar al partit.  

 Redacció

  Foto de germanor entre els jugadors del Mollet (de negre) i del Noia (de vermell), finalistes del torneig. || josep alIBa

  Una acció de final. || j.a.

Fígols no segueix i 
torna Lisard Ruiz

  Isaac Fígols no continuarà vestint la samarreta groc-i-negre.  || josep graells

Joaquim Pérez-Alarcón i Sergi 
Sánchez han establert ja els primers 
moviments a la plantilla del CB Cas-
tellar. Dues altes, Lisard Ruiz i Àlex 
Morató, i dues baixes, Isaac Fígols 
i Xavi Carvajal, són el balanç dels 
primers 10 dies al capdavant de la 
direcció del primer equip.

El castellarenc Lisard Ruiz 
s’ha convertit en el segon fitxatge 
del CB Castellar per a la tempo-
rada 2007-2008. És un aler que 
prové del Rubí de Copa Catalunya, 
i que l’entrenador Joaquim Pérez-
Alarcón ha definit “amb bon tir 
exterior i bon penetrador”. Ruiz, 
de 24 anys, havia jugat fa anys a les 
categories inferiors del club i ara 

tornarà com a jugador del sènior 
‘A’ masculí. 

La tornada de Ruiz a Cas-
tellar fa que ara la plantilla ja 
tingui sis integrants: Mesa, Parce-
risa, Zoyo, Esteve i Àlex Morató. 
Aquest últim és la segona incorpo-
ració. És un base molt jove, de 20 
anys, format a les files de La Salle 
Bonanova, i que aquesta tem-
porada ha jugat a Tercera Cata-
lana. Pérez-Alarcón el va entre-
nar en edat júnior, i explica que és 
un jugador “amb molt talent i és 
molt prometedor”. 

Per últim, Isaac Fígols, des-
cartat en un principi per Agustí 
Forné, tampoc seguirà amb Pérez-
Alarcón. El tècnic busca un pivot, 
un aler i dos homes que ocupin la 
posició d’aler pivot. 

 Jordi Mas
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FUTBOL

Arrenca el campus de la UE
 Jordi Mas

  Els integrants de la primera setmana del Campus, el primer dia de l’estada. || j. g.

  Un grup de joves jugadors practicant un exercici al Pepín Valls. ||j.g.

48 nens d’entre 6 i 16 anys han 
iniciat el campus de la Unió Espor-
tiva Castellar, que s’allargarà fins 
a cinc setmanes i tindrà en el 
seu cartell visites de destacades 
figures del món de l’esport. Dijous 
l’exdavanter de l’Espanyol Manel 
Martínez va visitar el Pepín Valls i 
va impartir classes als alumnes del 
campus. Aquesta tarda (15:30h) 
serà el torn del porter del Badalona 
Ruben Martínez -que va militar a 
les files del FC Barcelona-, mentre 
que dilluns l’exàrbitre i comenta-
rista Sergi Albert donarà lliçons 
de reglament de futbol.

El campus durarà fins l’úl-
tima setmana de juliol, i els juga-
dors que hi prenen part s’han 
pogut inscriure per setmanes. 
Durant el matí el treball consis-
teix en practicar una habilitat 
tècnica concreta. Per exemple, 
aquest dimecres es va entrenar 
l’entrada, mentre que ahir l’habi-
litat en qüestió va ser el joc amb 

el cap. L’entrenament al Pepín 
Valls es combina amb altres acti-
vitats com la piscina. Al marge 
del dia a dia al campus, el club 
també ha programat sortides. La 
primera, la del proper dimarts, 
per celebrar la primera setmana 
de campus, on es farà una excur-
sió al Camp Nou. Els jugadors cas-
tellarencs Dani Barragán i ‘Piti’ 
Belmonte visitaran el campus cap 
a mitjans de juliol. 

El primer equip de la Unió Espor-
tiva Castellar està pràcticament 
definit. L’entrenador Javi Alba ha 
incorporat el migcentre del Can 
Rull Rómulo Tronchoni Pau Raya, 
germà del jugador del Castellar 

 Redacció
Enric Raya, per reforçar el mig 
del camp. El jugador ha baixat 
de categoria amb el club sabade-
llenc, però “és un jugador que 
m’agrada molt i dels millors de 
l’equip”, explica Alba. Amb l’en-
trada de Sergio Velarde i Pau 
Raya, el Castellar ha incorporat 
dos jugadors del club de Sabadell.

Raya s’afegeix a la llista 
d’altes juntament amb el defensa 
Sergio Pibe, un central de 28 anys 
que prové del Sant Quirze, i que 
ja ha parlat amb el seu club per 
desvincular-s’hi. El Sant Quirze 
ha acabat a la zona alta de Segona 
Regional, i Pibe destaca per ser 
un jugador amb molta experiència 

Javi Alba fitxa l’altre Raya
i efectiu en el joc aeri i que servirà 
de complement per Modesto.

Ara Javi Alba està pendent 
de la continuïtat de Dani Gon-
zález, que té una oferta del Palau 
per marxar. Si González es queda, 
la plantilla estarà tancada, tot i 
que el tècnic no descarta incorpo-
rar un altre migcentre. 

Calm entrenarà el 
cadet Preferent 
del Jabac-Terrassa

El castellarenc Xavi Calm con-
tinuarà al Jabac-Terrassa com 
a entrenador del cadet de Pre-
ferent. Després d’aconseguir 
aquesta temporada la salvació 
amb l’equip infantil en la darrera 
jornada, el tècnic dirigirà el 
cadet de primer any a Preferent 
amb el també castellarenc Josep 
Caral. Aquesta propera serà la 
tercera temporada de Calm i 
Caral a l’entitat egarenca. 

Esteve Torras 
encapçala el Golf 
Class per un punt

El golfista castellarenc Esteve 
Torres segueix comandant la 
classificació general del torneig 
Golf Class, però es troba amb 
només un punt d’avantatge res-
pecte el seu perseguidor Ramon 
Martínez. Torras té un handi-
cap inferior als seus rivals, i per 
tant, haurà de fer una millor 
actuació que els altres per 
defensar el liderat. 

Acaba l’estatal
de biketrial a 
Tabuenca

El Campionat d’Espanya de 
biketrial acaba aquest cap de 
setmana a Tabuenca, Saragossa. 
En aquesta prova hi participarà 
el castellarenc Alan Rovira, que 
es va proclamar vencedor a 
l’Escala en categoria promesa. 
Els altres castellarencs, Albert 
López i Aleix Calsina, són dubte 
per prendre part a la prova. 

HORARI
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El proper mes de novembre 
sortirà al mercat un nou disc cas-
tellarenc. Es tracta d’un material 
que s’està enregistrant aquests 
dies, des de fa dues setmanes, a 
Llinars del Vallès, en una antiga 
masia reconvertida en un estudi 
de gravació i que porta per nom 
Un dia amb Mary.

En aquest disc hi participen 
els joves de la coral Musicòrum, 
d’Esplugues de Llobregat, una 
coral formada per 30 nois i noies 
de 12 a 17 anys. També hi canten 
els adults no professionals de la 
coral Musicòrum i els cantaires 
de la coral castellarenca Descon-
cert, que sumen unes 35 persones. 
Les corals han estat dirigides per 
Sònia Gatell, directora d’Espaiart 
i de la coral castellarenca Descon-
cert.

El disc consta de dues parts. 
Una primera, en la qual hi ha vuit 
cançons molt íntimes i tranquil·les 

relacionades amb el gènere dels 
musicals, inspirats en els de Bro-
odway, i que han estat interpreta-
des per la coral jove de Musicò-
rum.

Segons Gatell, “les melo-
dies estan pensades perquè 
les puguin escoltar i agradin a 
totes les edats”. En aquestes vuit 
peces, Mar Vizoso interpreta el 
piano de les peces.

La segona part és una suite 
de vint minuts de música ininter-
rompuda. Es tracta d’una versió 
de Mary Poppins que  la coral ja 
va estrenar l’any passat, a Caste-
llar i a Esplugues de Llobregat. 
Està cantada per les dues corals 
d’adults, la d’Esplugues i la caste-
llarenca.

El tema del clàssic de Walt 
Disney és universal i molt conegut 
i, segons Gatell, “el personatge de 
Mary Poppins arriba a tothom, 
petits i grans. Tothom ha vist 
la pel·lícula alguna vegada, al 
cinema o a casa, i això fa que la 
música soni del tot familiar”.

Els arranjaments són de 
Xavier Torres, un reconegut 
músic castellarenc.  Les cançons 
s’han arranjat per a sis veus i són 
inèdites. Les lletres són de David 
Pintor i serà la primera vegada 
que s’escoltin enregistrades.

Aquest sisè disc arriba 
després de cinc treballs anteri-
ors de Sònia Gatell: A quatre cors, 
Nadales, El cor de la nit, Cançons 
des del port, Cançons de bressol, i 
Cançons per pintar el nadal.

Gatell ha destacat que 
“aquesta vegada, el disc ens fa 
especial il·lusió perquè estem 

elaborant unes melodies que no 
s’han sentit mai abans. A més, 
ho fem en un entorn preciós, 
envoltat de bosc, i molt tran-
quil”.

Gatell espera poder fer la 
presentació del disc a Caste-
llar del Vallès a l’hivern i, pos-
teriorment, també a Esplugues 
de Llobregat. L’enregistrament 
ha comptat amb una subvenció 
de l’Ajuntament d’Esplugues i, a 
més, cadascun dels cantaires n’ha 
finançat una petita part.

Tot i que el treball no es dis-
tribuirà comercialment ja que es 
tracta d’una obra molt pròpia, 
es vendrà el dia dels concerts 
que encara s’han de determinar, 
a Espaiart i, probablement, a la 
papereria Artristres. 

Espaiart, més que un espai de cant

Espaiart  no existeix 
només a Castellar. També 
funciona a Esplugues, 
Argentona i d’altres 
poblacions catalanes. És 
un espai on s’hi fa teatre, 
música i dansa. Durant 
l’any, han fet concerts a 
Castellar, audicions arreu 
de Catalunya, càstings 
de la companyia Dagoll 
Dagom, han cantat a 
l’Auditori de Barcelona i a 
l’Església del Pi en el marc 
de les festes d’hivern. 
Espaiart és alguna cosa 
més que un centre d’ense-

nyament. És un centre de 
difusió i producció cultural 
en l’àmbits artístic. Els 
alumnes se senten seva 
l’escola i compten cada 
cop amb més seguidors. El  
curs que ve tenen un nou 
projecte: els alumnes de 
teatre, els nens de la coral 
Patufa, de quatre anys i 
els de la coral Tot Sona, 
de 10 a 13 anys, preparen 
el musical ‘Oliver’. Es 
tracta d’un projecte 
d’escola que realitzaran 
amb el coordinador de 
teatre, Dani Coma.

Mary Poppins inspira un 
nou disc castellarenc

  Moment de la gravació del disc, amb les corals Desconcert i coral Musicòrum, a Llinars del Vallès. || cedIda

 Marina Antúnez

Mary Poppins 
és el personatge 
central de la segona 
part del disc

Al treball hi ha les 
veus de les corals  
Desconcert de 
Castellar i Musicòrum 
d’Esplugues
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Les Nits d’Estiu aposten 
per un juliol molt musical
La música, el cinema i els espectacles ompliran els escenaris des d’avui i fins al 19 de juliol

 M.A.

‘Esfèric’ i 
concerts pels 
joves després 
de mitjanit

Esfèric és la proposta que ha programat 
l’Esbart Teatral de Castellar aquest dis-
sabte a les onze de la nit. Un espectacle 
molt fresc i amb elements d’espectacula-
ritat, com les torxes amb flama, la dansa 
africana o la dansa del ventre. Onze noies 
seran les encarregades de fer gaudir a 
tot tipus de públic, a l’aire lliure, ja que 
la proposta tindrà lloc a la zona esportiva 
del Pla de la Bruguera. 

Per si això no fos prou, l’Esbart 
Teatral també ha previst una degusta-
ció de tapes i begudes relacionades amb 
els quatre elements que inspiren l’espec-
tacle: l’aire, la terra, el foc i l’aigua. Unes 
tapes que han elaborat els forns de pa del 
municipi.

Les noies d’Esfèric també han 
previst un concert doble per quan s’acabi 
la funció. Els grups La Tropa i Van de 
Vinatxo seran a Castellar per amenitzar 
la nit fins les tres de la matinada. El grup 
Van de Vinatxo és una formació castella-
renca molt popular. La veu cantant és la 
de Clara Simó, la mateixa directora de 
l’espectacle Esfèric.

Van de Vinatxo aposta per una 
música molt balladora, rítmica, basada 
en els instruments i les veus múltiples. 
La formació La Tropa desprèn un aire 
que recorda més a la música andalusa i 
també interpreta unes melodies molt rít-
miques i divertides. Les dues formacions 
actuaran a la zona esportiva del Pla de la 
Bruguera, al costat de l’Skate Parc.  

Les onze noies d’Esfèric
oferiran una proposta 

mai vista a Castellar

 Marina Antúnez

L’Ajuntament ha programat 
vuit propostes nocturnes, 
quasi totes elles musicals

Tornen les Nits d’Estiu. Aquest divendres 
tindrà lloc el primer concert, una de les vuit 
propostes nocturnes que s’han programat 
al cicle, quasi totes elles musicals. La for-
mació Jazzspirit inaugurarà el concerts a la 
plaça Major, a partir de dos quarts de deu.

 Aquest grup vallesà va néixer amb 
el propòsit d’oferir un repertori basat en 
temes inèdits dels corrents be-pop i hard-
pop. Els seus components són de procedèn-
cia molt diversa, cosa que confereix al grup 
un caràcter molt eclèctic. S’hi poden dis-
tingir pinzellades de diferents èpoques del 
jazz, des del mainstream al funk, passant 
per acoloriments més africans.

El fet de tractar-se d’un quartet fa que 
tots els instruments assumeixin un paper 
solista en molts passatges de les melodies 
que interpreten. Tanmateix, en ser una for-
mació petita, poden apreciar-se amb niti-
desa les variades textures que ens ofereix 
el grup. Jazzspirit vol fer compatible la 
complexitat pròpia del be-pop i el hard-pop 
amb una concepció molt melòdica i comu-
nicativa del jazz. 

influències americanes || A banda de les 
propostes programades des de la regido-
ria de Cultura, les entitats també tenen 
un paper important a les Nits d’Estiu d’en-
guany. Així, qui vulgui gaudir de la música 
que té el seu origen al continent americà, 
podrà fer-ho a la marató country que tindrà 
lloc demà dissabte, dia 28, a la plaça de 
l’Espai Tolrà. 

Els Amics del Ball de Saló volen, en 
aquest cas, aportar el seu granet de sorra 
a les nits de juliol, que l’Ajuntament ha 
previst molt musicals. Aquesta entitat vol 
fer partícep al públic en general de l’estil de 
ball que ja fa anys es va adoptar dels Estats 
Units i que a Castellar del Vallès compta 
amb molts seguidors i seguidores.

La marató del proper dissabte comp-
tarà amb cinquanta balls d’estil country. 
La sessió és oberta a tothom. A la plaça 
de l’Espai Tolrà s’instal·larà una tarima 
per a l’ocasió, perquè els balladors i balla-
dores puguin estar-hi còmodament. L’acte 
començarà a les deu de la nit i s’allargarà 
fins la una de la matinada i s’hi esperen més 
de cent persones, de Castellar i de pobles 
veïns. 

Els Amics del Ball de Saló esperen 
amb il·lusió aquest dia ja que, com comenta 
una de les components, “es tracta d’una 
bona ocasió perquè tothom, veterans, 
amateurs i aficionats, puguin tastar què 
és el ball country. Aquells que ho proven 
un dia, els agrada tant el ball que llavors 
continuen ballant als cursos que realit-
zem els Amics del Ball de Saló durant tot 
l’any”.  

Cinema el dia 1, amb
Un funeral de muerte

La plaça Catalunya serà l’escenari de la pro-
jecció d’Un funeral de muerte, una pel·lícula 
de Frank Oz, divertida i amb un marcat 
humor britànic. Parla d’una família que 
prepara el funeral del patriarca. 

Sardanes el dia 3, amb la 
Cobla Contemporània

La cobla interpretarà bandes sonores de 
pel·lícula en clau de sardana. Hi haurà 
versions de peces com Doctor Zhivago, 
La gran evasión o Titanic. La cita és a dos 
quarts de deu a la plaça del Mercat. 

  El conjunt Jazzspirit. || cedIda

  Dissabte tindrà lloc la Marató de country. ||arXIU
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 Marina Antúnez

L’Hora Golfa del Conte ha 
comptat enguany amb cinc ses-
sions que han omplert els diven-
dres de contes. El passat dia 20 es 
va tancar el cicle d’aquesta tem-
porada, amb una sessió de contes 
de temàtica gai i lèsbica que van 
omplir el bar de la Penya Solera 
Barcelonista de gom a gom.

Al llarg del cicle s’han fet 
contes relacionats amb El laberint 
grotesc de Salvador Espriu, contes 
per anar en tren, textos de l’obra 
de Helen Hanff 84 charing cross 
road, contes de mares amb una   Moment de l’última sessió de l’Hora Golfa d’aquesta temporada || j.g.

Acaba el cicle de l’Hora Golfa 
i l’Hora infantil del conte

sessió anomenada Mamma mia 
i la darrera sessió, T’estimo amb 
orgull.

contes per nens || No ha estat 
menor l’èxit dels contes infantils, 
que han tingut lloc a la biblioteca 
durant cinc dissabtes. També han 
estat els actors i actrius de l’Es-
bart els qui han fet la tria i lectura 
d’uns contes adreçats als infants 
de 2 a 12 anys.

En general, l’afluència de 
públic ha estat la mateixa que en 
anys anteriors, ja que és un cicle 
que manté la mateixa dinàmica 
i que, per tant, atrau un públic 
similar en nombre. 

Viatges i 
més visita 
el Museu 
Etnològic

  M.A.

El proper 28 de juny, Viatges i 
més ha programat una visita 
guiada al Museu Etnològic 
de Barcelona, com a acte de 
cloenda del curs Cultures meso-
americanes: Inques i maies que es 
va impartir durant nou setma-
nes a Ca l’Alberola, en el marc 
del cicle Anar i Tornar. La visita 
és oberta a tothom, encara que 
no s’hagi fet el curs. Així doncs, 
hi ha invitacions per a tots 
aquells i aquelles que ho desit-
gin. 

La visita és una bona opor-
tunitat per a conèixer un dels 
museus que conserven tresors 
menys coneguts i interes-
sants per a totes les persones 
que tinguin esperit viatger. La 
sortida es farà en cotxes parti-
culars fins la porta del museu, on 
s’hi trobarà tothom a les dotze. 
És un museu situat molt a prop 
de la Fundació Miró i al costat 
del Palau Nacional de Montjuïc. 
Després de la visita es buscarà 
un lloc per dinar a un dels res-
taurant de cuina d’arrel maia 
que hi ha a Barcelona. Tothom 
qui vulgui més informació pot 
trucar al telèfon 627.68.53.65 o 
bé consultar la pàgina web del 
museu: www.museuetnologic.
bcn.es.  

Comença la nova temporada dels pessebres

 M. A.

El grup de pessebristes de Caste-
llar ja han desmuntat els pesse-
bres de la Capella de Monsterrat 
per tal de començar a preparar la 
nova exposició que es farà durant 
el Nadal 2008. 

Només ha calgut un matí, el 

del passat dissabte, per enderro-
car els diorames que han estat 
exposats durant les festes d’hi-
vern d’aquest any. El final dels 
pessebres, pels pessebristes, és 
l’inici d’un nou cicle de cara a 
l’any que ve. 

 A hores d’ara, els artistes 
més veterans ja saben quin tema 
faran la propera vegada i també 

quin serà l’espai que ocuparà la 
seva escena bíblica. L’exposició 
d’enguany es va tancar al públic el 
passat mes de febrer amb èxit de 
public i es tornarà a obrir el mes 
de desembre d’aquest any, això sí, 
amb noves imatges. 

Aquest proper nadal es 
posaran a la venda més figures 
elaborades per Alina Antonell. En 

aquest cas, seran els tres reis. 
Però els pessebristes ja estan 

actius, ja que la comissió encarre-
gada d’organitzar la Biennal del 
Pessebre Català del 2010 ja hi 
està treballant. Es tracta d’un nou 
repte que permetrà al Grup Pes-
sebrista poder contemplar una 
bona exposició de pessebres de 
tot Catalunya.
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EXPOSICIONS

CURSOS

INSCRIPCIONS

Aprendre a
ballar sardanes
cada dijous, de 21 a 22.30 h
casal catalunya - curs gratuït
organitza: asac

I Concurs fotogràfic de 
Viatges i més 
“Anar i tornar”
Inscripció i lliurament
d’originals fins al 2 d’agost
cal Massaveu

Projecte La Casa de Les 
Tres Moreres 
7 sessions,
del 26 de juny al 17 de juliol
dimarts i dijous, de 10 a 12 h
Inscripcions:
regidoria d’educació

Colònies i Esplai
Colònies, campaments i 
casals d’estiu
dilluns, dimecres i divendres
Inscripcions: de 19 a 20 h
Fins el 31 de juliol
passeig tolrà, 18
telèfon 93 714 36 05

Curs de Country
amb Montserrat comellas
tots els dilluns, de 18 a 19 h
casal catalunya

Cursets de patchwork
Inscripcions: Fins l’1 de juliol
de 16 a 20 h
telèfon 619182499
escola Nocturna

Marató de country
pl. Fàbrica Nova · 22 h
organitza: amics del Ball de saló

Espectacle ‘Esfèric’
Zona esportiva pla de la 
Bruguera · 23 h
organitza: esbart teatral

Concert Jove
la tropa i van de vinatxo
Zona esportiva pla de la 
Bruguera · 24 h
organitza: esbart teatral28ds

Conferència:
Implementació de la llei de dependencia en salut mental, en el territori
a càrrec de
Montserrat carmona, cap de la Unitat de treball social de l’Hospital taulí
cal Botafoc · 19 h
organitza: suport castellar30dl

Nits d’estiu*
concert de veu i piano “tot serrat”,
amb Francesc Borrull i laura simó
jardins palau tolrà · 21.30 h05ds

Nits d’estiu*
sardanes
amb la
cobla contemporània
plaça del Mercat · 21.30 h

Cinema
la fuerza del cariño
amb jack Nicholson i shirley Maclaine
casal catalunya · 17 h
organitza: associació de jubilats i pensionistes03dj

* actes organitzats per l’ajuntament de castellar del vallès

Campaments d’estiu
lloc: Montseny
Inscripcions: del 7 al 28 de juny
dijous i diumenges, de 19 a 21 h
cec

dg 29 Ball
a càrrec d’estel Bages
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

dg 06 Ball
a càrrec de doble veu
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

Concert de pianos i 
grups de cambra
Bar calissó art · 20.30 h
organitza: escola Municipal de Música 

torre Balada27dv
Nits d’Estiu*
Nit de jazz
a càrrec de jazzspirit
plaça Major · 21.30 h
concert patrocinat per l’obra social 

caixa terrassa

Nits d’estiu*
Havaneres
amb el grup port-Bo
jardins palau tolrà
21.30 h04dv

Concert acústic
de grups locals
sala Butxaca de l’ateneu
21.30 h
organitza: esbart teatral

Arts i Marcs
carrer Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
castellarencs
Fins al 31 d’agost

Biblioteca Antoni Tort
sala Boadella, 6

Exposició:
Dones de teatre
del 31 de juliol al 24 d’agost

Arxiu d’Història de Castellar
Mina, 9-11

Dibuixos a tinta i
a llapis-ceres
Pintures i retrats amb 
pastels
Imma solà i rifer
Fins el 31 de juliol

Nits d’estiu*
cinema
Un funeral de muerte,
de Frank oz
plaça catalunya ·  22 h01dt
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

27
28
29
30
01
02
03
04
05
06

vilà
permanyer
permanyer 
ros
casanovas
Yangüela
vilà
germà
ros
ros

ajuntament 
Fax ajuntament

policia local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

cap (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de pau

osB 
acc

punt d'Informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
93 715 03 30
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M.D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Dissabte els joves seran el públic principal al concert que s’ha 
organitzat a les dotze de la nit a la zona esportiva del Pla de la Bru-
guera. El grup La Tropa i Van de Vinatxo, dues formacions que 
ofereixen un repertori de música molt festiva i balladora, oferi-
ran un concert d’unes dues hores i mitja. Tots dos grups compten 
amb una llarga trajectòria musical i funcionen, sobretot, amb con-
certs en directe i per al gran públic.

La cantant Laura Simó i el pianista Francesc Burrull interpreta-
ran, el proper dia 5, i en el marc de les Nits d’Estiu, algunes de les 
millors cançons de l’extensa discografia de Joan Manuel Serrat. 
Són dos artistes reconeguts que donaran un nou aire a la música 
del cantautor català. Actuaran als Jardins del Palau Tolrà.

Un funeral de muerte és una comèdia dra-
màtica que parla d’una família disfun-
cional que fa mans i mànigues perquè 
l’enterrament del patriarca no acabi 
convertint-se en un guirigall. El director 
de la pel·lícula és Frank Oz i el títol ja 
desvetlla algunes de les claus d’aquest 
film, que es podrà veure a Castellar el 
proper dia 1, a la plaça Catalunya.

dimarts 1 de juliol · 22 h 

plaça catalunya

organitza: ajuntament

Cinema
Un funeral de muerte
de Frank oz

dissabte 28 de juny · 24 h 

Zona esportiva del pla de la Bruguera

organitza: esbart teatral

Concert jove
amb la Tropa i Van de Vinatxo

dissabte 5 de juliol · 21:30 h 

jardins del palau tolrà - organitza: ajuntament

Concert de veu i piano “Tot Serrat” 
amb Francesc Borrull i Laura Simó
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· Què és el que més li agrada de 
la seva feina?
La possibilitat d’estar en con-
tacte amb professionals que es 
dediquen al mateix que jo. Fas 
projectes en comú. Són gent que 
prepara i qüestiona la professió 
constantment i això és enriqui-
dor. També m’agrada el fet d’edu-
car els alumnes. És una cosa que 
m’ha apassionat sempre, fins i tot 
abans de saber que seria mestra.

· Creu que la relació alumne-
professor ha canviat gaire?
Sí que ha canviat força, perquè la 
societat també ha canviat molt. 
Recordo que abans era molt fàcil 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
oberta i comunicativa
Un defecte que no pot dominar?
sóc molt impacient i això em fa patir
Qui voldria haver estat?
escriptora
Quin animal seria?
Un ocell
La seva paraula preferida?
llibertat
Quin plat li agrada més?
la pasta fresca
Músic preferit?
lluís llach
Un color?
Blau
Un llibre?
‘Mirall trencat’
Una pel·lícula?
‘Memòries d’Àfrica’
Un comiat?
Moltes gràcies per la teva conversa!

Ja fa 30 anys que exerceix de mestra. És una persona 
vital, il·lusionada, treballadora i exigent amb ella 
mateixa i amb els altres. L’any que ve s’acomiada 
d’una professió que l’ha acompanyada tota la vida.

Maria Pujol
Professora de català a l’IES Castellar

el contacte, hi havia interessos 
similars. També era més jove i 
m’hi sentia propera. Els sistemes 
educatius han canviat i això ha 
creat més distància. A més, pro-
gressivament ha anat disminuïnt 
l’interès per l’estudi.

· Quines aptituds ha de tenir un 
professor o una professora?
Penso que una persona que es 
dediqui a l’ensenyament ha de 
saber comunicar. Els coneixe-
ments els ha de tenir, és clar, però 
ja se li pressuposen. En canvi, 
si com a professor no saps fer 
arribar aquells coneixements que 
tens, la feina se’n ressent. També 
cal saber adaptar-se a les cir-
cumstàncies, i això de vegades és 
difícil.

· Què valora més, el rendi-
ment acadèmic o l’actitud de 
l’alumne?
L’actitud de l’alumne, sens cap 
dubte. Penso que qualsevol 
alumne amb bona actitud ja té  
molt d’aconseguit. El rendiment 
és secundari tot i que, evident-
men, exigeixo rendiments. 

· Perquè les lletres encara es 
consideren menys dures que 
les ciències?
No ho sé, la veritat és que no 
entenc aquesta etiqueta. La difi-
cultat té relació amb la capacitat 
i predisposició de cada persona. I 
tot té el seu nivell d’exigència.

· Què en pensa de l’ensenya-
ment públic actual a l’Estat?

Penso que l’ensenyament públic 
en sí no té res d’envejar a l’ense-
nyament privat. Em refereixo als 
professionals que s’hi dediquen. 
L’ensenyament públic és absoluta-
ment digne. Es treballa molt bé.

· Què creu que hauria de canviar 
per millorar?
Avui, un dels grans problemes de 
l’ensenyament secundari és poder 
diferenciar els estudis professio-
nalitzadors dels que van més enca-
minats als universitaris. Personal-
ment, penso que aniríem millor si 
preparéssim l’alumne segons les 
seves aptituds. La societat exigeix 
molt en el món de la imatge i això 
provoca moltes vegades que se’n 
ressenti l’escriptura i la lectura. 
Sens dubte, queda coixa. No es 

valora ni la cultura ni la llengua.

- Què li dóna més feina?
Els primers anys d’exercir, eren les 
hores de preparació de les classes. 
Poc a poc, vas fent-te el teu mate-
rial, que has d’anar actualitzant 
constantment. La correcció d’exa-
mens també et treu moltes hores, 
si el que vols és fer-ho bé. Jo hi 
escric molts comentaris, els guixo 
molt, he, he...

- Quan s’acabi el curs que ve es 
jubila. Com ho afronta?
Ho espero amb molta il·lusió. Estic 
cansada, després de tants anys. 
Malgrat la il·lusió, la feina cada 
vegada pesa més. Tinc ganes de 
viatjar fora de temporada, llegir, 
anar al teatre i viure la vida!
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El més important 
d’un mestre és  
saber comunicar 

“

”

  Marina Antúnez


